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El passat dissabte 21 d’abril 
es va celebrar la “Diada de la 
Mediterrània”, a la plaça del 
mateix nom al barri de Fondo. 
Aquesta plaça, punt de trobada diària per les persones 
del barri, que va ser reformada al 2015 amb la creació 
d’un poliesportiu nou i d’un espai polivalent amb més 
vegetació, aconseguint l’ampliació dels metres de 
superfície útil, va acollir diversos tallers i activitats al 
dissabte, dins d’un projecte d’acció comunitària amb 
l’objectiu de dinamitzar i promoure la convivència, 
organitzat pel Servei de Convivència del Ajuntament.
Des de les 10 del mati, els col·lectius i les entitats del 
barri que van voler participar, van organitzar diferents 
propostes per dinamitzar el mati: classes de Taixí i 
Zumba, tallers de Grafitti i manualitats o un torneig 
de futbol, entre d’altres. 
Les altes temperatures que van acompanyar durant 
tot el dia i l’ambient festiu i bulliciós que animava a 
participar-hi, va reunir a la plaça gent de totes les 
edats fins el migdia.

“Diada de la Mediterrànea”

L’augment de l’esperança de vida a les societats 
modernes fa que vagi augmentant la població 
de gent gran a les nostres ciutats. La responsa-
bilitat de les institucions, inclosa la municipal, és 
que aquesta “nova etapa vital” es desenvolupi 
en plenitud i amb qualitat de vida. I això abasta 
molts aspectes. En tot cas les polítiques muni-
cipals adreçades a les persones grans són una 
prioritat d’aquest equip de govern.

Existeix un condicionant bàsic i que té a veure 
amb els recursos econòmics dels nostres pares 
i mares, avis i àvies, i que en alguns aspectes no 
hi podem fer molt. Em refereixo a les pensions. 
Des de l’Ajuntament no podem decidir sobre 
l’augment de les prestacions i pensions però 
hem estat, estem i estarem al costat d’aquest 
col·lectiu i dels seus representants, com ara SOS 
Gent Gran, Marea Pensionista i la Federació d’As-
sociació de Veïns de Santa Coloma (FAVGRAM). 
Jo, personalment he donat suport als actes rei-
vindicatius com els que ha desplegat la Marea 

Pensionista a Santa Coloma de Gramenet; actes 
en defensa d’unes pensions dignes.

Però a més, també posem el nostre granet de 
sorra perquè els i les colomenques de més 
edat puguin “estirar” les seves pensions. La 
bonificació en l’Impost de Béns Immobles 
per a les persones de més de 65 anys que 
viuen soles, n’és un bon exemple. La crisi 
econòmica ha provocat que les pensions de 
les persones grans siguin el sosteniment de 
moltes famílies; qualsevol aportació a aquest 
sosteniment per part de les administracions 
públiques és poca.

Treballem per a la gent gran als carrers, donant 
suport a les seves reclamacions, i també des de 
l’acció institucional. Sempre amb la complicitat 
de SOS Gent Gran i de la FAVGRAM. Mantenim 
un contacte constant i directe amb l’adminis-
tració responsable, en aquest cas la Generalitat 
de Catalunya, perquè augmentin les places 
residencials a la nostra ciutat; bé a la residència 
Ramon Berenguer, bé amb la creació de nous 
equipaments com el centre de dia que estarà 
en funcionament aquest 2018. 

Però, sens dubte, la gran aportació de l’Ajunta-
ment a la millora de la qualitat d’aquest col·lectiu 
seran els pisos amb serveis compartits que es 
començaran a construir ben aviat a l’edifici de 
l’antiga escola Miguel Hernández al barri de Can 
Calvet. Aquests habitatges estaran adaptats a 
les necessitats dels i les seves ocupants amb uns 
serveis i espais de gaudi comuns. Aquesta serà 
una gran obra de molt impacte però continua-
rem amb tota l’oferta de polítiques concretes: 
servei de tele-assistència, cursos de gimnàstica, 
activitats als centres cívics, els balls de cap de 
setmana, aula d’extensió universitària, etc.

Les generacions que lluitaren en condicions 
molt adverses pels nostres drets mereixen avui 
el nostre respecte reconeixement i compromís.

El nostre compromís amb la gent gran

Núria Parlon Gil
Alcaldesa de Santa  
Coloma de Gramenet

Taller de pintura al Fondo

Tots els dimarts al Centre Cívic del Fondo, trobem a un 
grup de dones i homes realitzant el taller de pintura 
i manualitats de 16:00 a 18:00 hores.

Aquest és un taller on poder millorar tècniques de pin-
tura, sota la supervisió de la professora Maria Mata que 
compta amb més de set anys d’estudi relacionats amb 
les belles arts. Gràcies a les classes d’aquesta professora, 
el taller també serveix per conèixer una mica més sobre 
el gran món de l’art.

  Sessió de zumba a la plaça Mediterrànea 

Coneixes els serveis de l’Ajuntament?
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Nou centre  
Pompeu Lab
Des d’aquest mes de maig s’obre a la ciutadania un nou 
espai participatiu, dotat amb tecnologia d’impressió 
en 3D i làser per a la capacitació dels colomencs i 
colomenques en aquestes noves tècniques d’inno-
vació. A més dels cursos, el centre albergarà altres 
activitats de caire participatiu on el talent personal i 
col·lectiu de la nostra gent es podrà posar en comú 
en un exercici de coresponsabilització en la gestió i 
millora de la ciutat. 

                Els serveis a prova:  
    Agents cívics a les rutes 

escolars

Piedad Ramos tiene dos niños de 7 y de 3 años 
que asisten al colegio cada día y ven a los agen-
tes cívicos que controlan el trafico en la zona 
próxima a su centro escolar. La Sra. Piedad valora 
muy positivamente este servicio y lo considera 
necesario ya que a la entrada y salida de los 
colegios y a las horas punta hay aglomeraciones 
de niños y niñas y familias y la circulación de 
vehículos puede ser peligrosa. De hecho la Sra. 
Piedad opina que cuantos mas agentes cívicos 
haya y en mas calles mejor. 
Gracias Sra. Piedad,  
por su colaboración!! 

XXI ASAMBLEA FAVGRAM: 
PREPARANDO EL XXV ANIVERSARIO 
PARA 2019

El pasado 14 de abril tuvo lugar la XXI Asamblea de 
Favgram en el Centre Civic del Raval, donde tiene su 
sede la AVV Raval, pionera junto a otras AAVV, del mo-
vimiento vecinal en nuestra ciudad hace ya unos años.
Se hizo un repaso a las actividades realizadas por la 
Federación y sus AAVV durante el 2017. Así mismo 
mismo se visualizó y explicó la situación económica 
de la Federación. Las actividades y el resultado eco-
nómico de 2017 fueron aprobados por unanimidad 
por parte de las AAVV asistentes. Se hizo también 
un repaso y exposición de los temas previstos para 
trabajar durante el 2018.
NO A LA MAT. No nos podemos descuidar con este 
tema, pues en cualquier momento lo pueden retomar.
Comisión Eléctricas. Darle forma desde Confavc a 
una comisión para tratar los cortes de suministro 
eléctrico en nuestros barrios por infraestructuras 
obsoletas, precio elevado del Kw, aplicación del 21 % 
de IVA en las facturas.
Can Zam. Conseguir por fin un parque urbano para 
nuestros vecinos y vecinas donde puedan disfrutar del 
tiempo libre y de diferentes actividades en el mismo.
Subvenciones Generalitat 2009-2010 no cobradas 
por comunidades de vecinos. Conseguir que se reabra 
el expediente administrativo de estas subvenciones, 
una vez que también hay una moción aprobada en 
el Parlament para que se haga su abono.
Otros temas aprobados son: Vamos a trabajar junto 
a la Fav de Badalona la ampliación de la L1 desde 
Fondo hasta Badalona. Trabajaremos la problemática 
de las pensiones y de la sanidad pública, así como el 
seguimiento de las reformas y obras en nuestra ciudad, 
como la Ciba como nuevo espacio feminista y otros.
Empezamos a preparar y estamos muy ilusionados 
con ello, de cara al 2019 del XXV Aniversario de la 
Federación de Asociaciones de vecinos.

Tomas Fernández Muñoz
Presidente de Favgram

Francisco Ruiz es un vecino del barrio del Fondo 
muy conocido entre sus vecinos y vecinas de la calle 
Massanet, pero sobretodo es conocido por su enorme 
labor al frente de ASPANIDE. 
Francisco y su mujer viven en el barrio del Fondo hace 
casi 50 años y comenta que era un barrio de gente 
muy luchadora y que aún ahora a el le parece el mejor 
barrio de la ciudad. 
Su lucha se inició para conseguir mejoras sociales 
para el barrio pero pronto se concentró en buscar 
recursos para atender a niños y niñas con discapa-
cidad y en trabajar con sus familias para conseguir 
un presente y un futuro mejor para ellos y ellas. Y así 
nació ASPANIDE! 
Francisco no ha dejado ni un momento de batallar 
por la vía reivindicativa y por la vía diplomática 
ante las instituciones públicas para conseguir la 
mejor vida posible para las personas 
discapacitadas de nuestra ciudad. 
Talento y dedicación, gracias 
Francisco ¡!!! 

Els i les participants en aquest taller, reprodueixen 
obres de grans artistes, utilitzant diferents tècniques 
com pintura a l’oli, aquarel·les, acrílica... Després, les 
més significatives són exposades al mateix Centre 
Cívic del Fondo.
Aquesta activitat es desenvolupa en el marc de la 
programació de l’Ajuntament en els diferents centres 
cívics de la ciutat.

Pasarela de primavera en la plaza 
del Reloj

La Agrupación del Comercio y la Industria de Santa 
Coloma reunió el sábado 21 de abril en la plaza del 
Reloj a centenares de personas.
Como cada primavera la Agrupación celebra una 
pasarela donde comercios de toda la ciudad pue-
den exponer sus productos o servicios de cara a la 
nueva temporada. La fecha, prevista para el sábado 
anterior, tuvo que ser pospuesta por la lluvia, lo 

que provocó alguna baja en la participación. Aun 
así, muchos comercios sí pudieron mostrar lo que 
venden con la colaboración de algunas escuelas de 
baile de la ciudad. 
Esta vez el buen tiempo sí acompaño, y el sol dejó 
disfrutar a todos los vecinos de este día festivo en el 
que no faltó ni las ganas de participar de las escuelas 
de baile ni la ilusión de los comercios de enseñar la 
calidad de los productos y servicios que ofrecen a los 
ciudadanos de nuestra ciudad.

La Farmacia Bach y la Grama

En la calle del Reloj, la farmacia Bach, lleva casi un 
año con la moneda local la grama instaurada en su 
establecimiento. Bach apostó por este sistema de 
pago “por la facilidad con la que se puede llegar a 
pagar telemáticamente y la rapidez de la transferen-
cia, pero sobre todo porque apuesta por el comercio 
local y la economía solidaria”.
Como otros y otras 
comerciantes, Bach 
desea que este 
sistema llegue más 
al ciudadano de a 
pie. Por otro lado 
confiesa que le 
gustaría exportar 
la moneda local a 
otras ciudades de 
alrededor, para 
que dejara de ser 
un sistema de 
moneda local de la ciudad y pudiera operar en todo 
el Barcelonés, ¿por qué no?

 
T’has preguntat algun cop com seria treballar en un 
ajuntament? Si vols informar-te sobre les diferents 
maneres d’accedir-hi, tota la informació la trobaràs 
en aquesta web:

https://www.gramenet.cat/ajuntament/seu-electronica/
informacio-publica/convocatories-de-personal/

Programa de actividades para la 
gente mayor

Bajo el título “Gente activa, gente participativa”, el 
Ayuntamiento ha puesto en marcha un programa 
anual de actividades para nuestros mayores que inclu-
ye charlas, cursos de formación, un baile aperitivo en 
Can Zam, cine fórums, excursiones, visitas a museos, e 
incluso un “ball d’envelat” como los de aquellos tiem-
pos. La próxima actividad prevista será el 14 de mayo, 
día Mundial de la Sociedad de la Información, con un 
taller práctico sobre cómo hacer un blog, moverse por 
internet o dominar las redes sociales. El programa está 
disponible en edición impresa en el Ayuntamiento 
(plaça de la Vila s/n) y en los centros cívicos.

Pacte ciutadà per l’Accessibilitat

La Regidoria de Polítiques de Discapacitat lidera la 
posada en marxa d’un procés participatiu per anar 
configurant el que serà el nou Pla d’Accessibilitat 
Universal de la ciutat de Santa Coloma de Gramenet. 
Es preveu que la fase de diagnosi pugui finalitzar 
a l’estiu, de manera es pugui començar la feina de 
participació amb l’assessorament de la Confederación 
Española de Personas con Discapacidad Física y 
Orgánica (COCEMFE). Després, i amb l’ajut jurídic 
de l’institut de Dret Públic (IDP), es constituirà un 
document en forma de pacte ciutadà per l’accessi-
bilitat com a base prèvia per al futur Pla. Està previst 
que aquest document ciutadà estigui enllestit com 
a molt tard a la fi d’aquest any. Els afectats o afec-
tades o persones que hi vulguin participar poden 
adreçar un correu a part.ciutadana@gramenet.cat i 
seran convocats/des a les reunions juntament amb 
les entitats de referència.

  Sr. Francisco Ruiz  

Sra. Piedad Ramos  




